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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tud-e garanciát adni arra, hogy nem valósul meg az 
eredetileg tervezett hatalmas beruházás a Fertő tónál?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Megdöbbenéssel vettük tudomásul, hogy hiába vesztett el két pert is a magyar állam a Fertő tavi
gigaberuházás környezetvédelmi engedélyének ügyében, és írt ki csökkentett tartalmú beruházásra
közbeszerzést,  a  Győr-Moson-Sopron  Vármegyei  Kormányhivatal  most  mégis  az  eredeti,
változatlan tartalmú beruházás terveire adott ki környezetvédelmi engedélyt.

Az Építési  és Közlekedési  Minisztérium hivatalos  állásfoglalása szerint a „Fertő tavi  beruházás
valamennyi szükséges szakhatósági engedély birtokában indult meg, köztük a kérdésben kiemelt
környezetvédelmi  engedély  is  rendelkezésre  állt.  Mivel  már  egy  megkezdett,  folyamatban lévő
beruházás  folytatására  irányul  az  újonnan  elindított  –  tervezési  és  kivitelezési  munkálatok
elvégzésére irányuló – közbeszerzési eljárás, így a korábbi engedélyeket is hosszabbítani, illetve
felülvizsgálni szükséges az irányadó jogszabályoknak megfelelően”. Engedje meg, hogy az elmúlt
évek  környezetpusztító  vízparti  beruházásait  látva  –  köztük  a  Fertő  tavit  is  –  mégse  legyünk
nyugodtak. Ezért kérem, hogy pontosítsa, mi a szándéka a kormánynak a beruházást illetően rövid
és hosszú távon.

Ön a korábbi írásbeli kérdéseimre adott válaszaiban többször hivatkozott arra, hogy a Fertő-tavi
beruházást az teszi indokolttá, hogy a tó osztrák partjának jelentős része már lebetonozásra került,
és ha nekik szabad, akkor nekünk, magyaroknak is. Ezért szeretnénk ismételten leszögezni, hogy a
Fertő-tó esetén minden nem természetközeli beruházást, mely a természetes élőhelyeket betonnal
önti ki, tönkreteszi a helyi ökoszisztémát, akadályozza a természetes, tájban történő vízmegtartást,
valamint az emberek természetközeli kikapcsolódását, elhibázottnak tartjuk.

Ezért arra kérem miniszter urat, hogy a következő kérdésekre válaszoljon:



• Meg tudja-e erősíteni, hogy a kormány végleg elállt az eredeti gigaberuházás 
kivitelezésétől, és legrosszabb esetben is csak a csökkentett tartalmú beruházás valósul 
meg?

• A csökkentett tartalmú beruházásra milyen módon vonatkozik a zöldmezős beruházási 
stop?

Válaszát előre is köszönöm!

Üdvözlettel,

Dr. Keresztes László Lóránt

2 


